
 PROTOKÓŁ Nr XXIX/2013 
z przebiegu XXIX Sesji Rady Gminy  Jaraczewo 
odbytej w dniu 27 czerwca 2013 r. o godz. 9.00  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 
 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy      - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy     - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 
− radca prawny                           - Marianna Frąckowiak 
− kierownicy referatów i jedn. organizacy.  - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ  - Piotr Ignasiak 

 

Zaproszeni Goście: 
 

− radni powiatu: Teodor Grobelni, Jan Szczerbań 
− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego w 

Jaraczewie – Halina Czabańska 
       -   Komendant Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie - Krzysztof Rzepczyk 

− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej 
Bierła 

− Naczelnik Wydziału  kontrolno- kadrowo- kwatermistrzowskiego Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie ( opiekun Gminy Jaraczewo) – Robert 
Kaczmarek (delegowany  przez Komendanta Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w 
Jarocinie) 

− Komendant Gminnego Związku OSP RP w Jaraczewie – Kazimierz Idczak 
 

Proponowany porządek obrad: 
    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie protokołu z obrad  XXVIII Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2013 -2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa 

drogowego dla dróg, których zarządcą jest Wójt Gminy Jaraczewo. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo     w 
Jaraczewie. 

11. Informacja o stanie bezrobocia w  Gminie Jaraczewo. 
12. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo. 
13. Informacja  o przygotowaniach do  letniego wypoczynku  dzieci i młodzieży z Gminy 

Jaraczewo. 
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych.  
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne głosy.  
17. Wnioski.  
18. Zakończenie sesji. 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXIX Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi qworum do podejmowania prawomocnych uchwal.  
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnej Teresy Boińskiej. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  
 

 Przed przestąpieniem do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady zgłosił 
wniosek o wycofanie z proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem 
o sesji punktu 11.w brzmieniu „ 11. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Jaraczewo”. 
Wniosek uzasadnia tym, że w miesiącu marcu 2013 r. była składana informacja o stanie 
bezrobocia  w Gminie Jaraczewo a z informacji jaką otrzymał z Powiatowego Urzędu Pracy, to  
od tego czasu dane nie uległy dużej zmianie.   
 Rada przystępuje do glosowania nad wnioskiem Przewodniczącego Rady.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  „za” wycofaniem z porządku obrad 
wnioskowanego przez Przewodniczącego Rady punkt 11 głosowało 14 radnych obecnych. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
Więcej wniosków ani uwag  do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono.  
 
 2. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy. 
 

 Przewodniczący Rady zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu. 
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, że  po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 
XXVIII Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 23 maja 2013 r.  nie wnosi uwag.  Protokół 
został przyjęty jednogłośnie – bez czytania. 
 
 3. Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy. 
 

 Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy, odbytej                   
w dniu 23 maja 2013 r. składa Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak. Sprawozdanie stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  



Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono uwag Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte.  
 
 4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy.  
W dniach od 31.05.2013- 2.06.2013 roku w ramach współpracy zagranicznej na terenie gminy 
Jaraczewo gościła delegacja członków młodzieżowej straży pożarnej powiatu Sale. Informuje               
o zmianach organizacyjnych w obrębie powiatu Salee w Niemczech i o zmianach w zarządzie 
straży. Wójt wskazuje, że na współpracy młodzieżowych jednostek pożarniczych bardzo gminie 
Jaraczewo zależy. Składa również informację o tym, że zwycięskie drużyny Młodzieżowych 
Zawodów Pożarniczych, tj. drużyna z Jaraczewa i Noskowa w dniach od 21-23.06.2013  spędziły 
czas u swoich niemieckich przyjaciół, gdzie gościli na ich zaproszenie.  
Wójt informuje również zebranych, że w okresie od 18-22.06.2013 roku grupa harcerzy z terenu 
Ziemi Jaraczewskiej wyjechała do Czech, tam młodzież uczestniczyła w programie 
międzynarodowym Gry bez granic. Uczestnikami tego programu, prócz drużyny z Jaraczewa                 
i Biłgoraju, byli również młodzi ludzie z Czech i Ukrainy (Nowowołyńsk) oraz z Niemiec. 
W dniu 19.06. br. Wójt uczestniczył w posiedzeniu Zespołu ds. Zdrowia Komisji Wspólnej 
Rządu i Samorządu. Zespół ten funkcjonuje przy Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji. Wójt 
w trakcie posiedzenia opiniował projekty ustaw w sprawie nadania niektórym miejscowościom 
statutu miast. Wskazuje, że w trakcie prac opiniował również zmiany granic Jarocina.  
W dniach od 21-24.06.2013 roku na terenie Gminy Jaraczewo gościła delegacja z Leuny                          
i Nowowołyńska. Okazją do tego spotkania były organizowane w tym okresie Dni Ziemi 
Jaraczewskiej. 
Wójt składa podziękowania tym wszystkim, którzy przyczynili się do zorganizowania kolejnej 
edycji Dni Ziemi Jaraczewskiej. Szczególne podziękowania kieruje do zespołu Gminnego 
Ośrodka Kultury w Jaraczewie. Podkreśla też rolę jaką odegrali sołtysi i dziękuje im oraz 
drużynom za udział w turnieju wsi.  
Do złożonego sprawozdania nie zgłoszono uwag. Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za 
przyjęte. 
 
W tym momencie Przewodniczący Rady powitał radnego powiatowego Jana Szczerbania, który z 
niewielkim opóźnieniem przybył na obrady Sesji Rady Gminy Jaraczewo. 
  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi Matuszakowi. Kieruje on 
pytania dotyczące miejscowości Rusko. Pierwsze pytanie dotyczy planowanej budowy placu 
zabaw przy osiedlu, zapytanie dotyczy kwestii własności gruntu oraz tego co w tym kierunku 
zostało poczynione.  
Kolejna kwestia budząca wątpliwości radnego dotyczy działu zieleni i tego dlaczego ciągle 
nadzorować trzeba służby podejmujące te działania, dlaczego przy wykaszaniu trawników nie 
są docinane żywopłoty.  
Radny kieruje również zapytanie dotyczące sprzedanej w drodze przetargu starej szkoły. 
Informuje zebranych, że obiekt ten jest obecnie otwarty i w znacznej mierze zdewastowany, 
stan ten się pogłębia i jego zdaniem, zgodnie z informacjami przekazywanymi przez 
mieszkańców, grozi to niebezpieczeństwem.  



Kolejne pytanie dotyczy budowy świetlicy w Rusku. Radny podkreśla, że przez ostatnie dwa 
miesiące prace budowlane stały w miejscu i taki stan nadal się utrzymuje.  
Radny składa również zapytanie dotyczące boiska sportowego przy ul. Sportowej w Rusku. 
Pytanie dotyczy utrzymania porządku na tym obiekcie.  
Wraca także do złożonych przez radę sołecką wniosków i podniesionej wówczas sprawy 
robót przy ul. Sportowej w Rusku. Pyta o udrożnienie lub odnowienie tych robót.  
Poruszaną przez radnego kolejną sprawą jest uchwała dotycząca regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy, a pytanie dotyczy wywozu śmieci z cmentarzy. Radny 
wskazuje, że z uzyskanych informacji i owszem wywóz zgłaszany jest na telefon, ale czas 
oczekiwania i tak wynosi 1 miesiąc.  
 W następnej kolejności Przewodniczący Rady udziela głosu radnej Barbarze Pielucha. 
Radna zwraca się z interpelacją dotyczącą przeciekającego dachu w budynku świetlicy 
wiejskiej w Wojciechowie. Informuje, że oddany do użytku niespełna trzy lata temu obiekt 
był już zalany jak również naprawiano dach, jednak problem po kolejnych interwencjach nie 
został właściwie usunięty i dach nadal przecieka. Zacieki na sali po wczorajszych opadach 
wystąpiły w pięciu miejscach.  
Kolejne pytanie radnej dotyczy przepompowni ścieków oraz zarośniętej wokół ogrodzenia 
trawy.  
  Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Edmundowi Kowalczykowi. Pytanie 
radnego dotyczy pojemników na śmieci, a ściślej informacji która przekazywana była na 
zebraniach wiejskich, że pojemniki na śmieci zapewni firma dokonująca odbioru odpadów.  
Kolejne pytanie radnego dotyczy chodnika przy drodze powiatowej w Rusku i kierowane jest 
do radnych powiatowych.  
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej. 

 

 Przewodniczący  Rady informuje, iż projekt powyższej uchwały  omawiany był na 
posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących  Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
informuje,  że po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy Komisja na posiedzeniu w 
dniu 24 czerwca 2013 r. przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej 
uchwały  omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca 2013 r. i został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja projekt powyższej uchwały 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r.  nie wnosząc uwag.  
 Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Uchwała Nr XXIX/169/2013 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 

 

 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
 

Przewodniczący  Rady informuje, iż projekt powyższej uchwały  omawiany był na 
posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących  Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
informuje,  że po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy oraz Wójta Gminy Komisja 
na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r.  nie zajęła wspólnego stanowiska w tej sprawie i 
zostanie ono wyrażone w indywidualnym głosowaniu nad projektem uchwały w dniu 
dzisiejszym. 
Przewodniczący Komisji przed przystąpieniem do głosowania zwraca się z zapytaniem 
dotyczącym komunikacji zbiorowej, a mianowicie przekroczenie progu 20 tys. Zł 
przeznaczonych na dopłaty dla Jarocińskich Linii Autobusowych. Posiada wiedzę, że rozmowy 
na ten temat prowadził Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo i w związku z tym prosi w tym miejscu 
o udzielenie wyjaśnień w tej kwestii.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej 
uchwały  omówiła Skarbnik Gminy oraz Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo na posiedzeniu 
Komisji w dniu 25 czerwca 2013 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja projekt powyższej uchwały 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r., do przedłożonego projektu uchwały 
Komisja wnosi zastrzeżenie do punktu dotyczącego zakupu urządzenia do osuszania ścian. 
Zdaniem przewodniczącego komisji informacje w tej sprawie były zbyt skąpe i w związku z tym 
prosi on o udzielenie w tym miejscu pełnej i wyczerpującej informacji. 
W tym miejscu Przewodniczący Rady prosi Zastępcę Wójta Gminy Jaraczewo o udzielenie 
wyjaśnień dotyczących komunikacji zbiorowej. 
W tym miejscu obrad głos zabiera Stanisław Andrzejczak Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo. 
Informuje zebranych, że z dniem 1 stycznia nastąpiła likwidacja komunikacji zbiorowej 
prowadzonej przez Państwową Komunikację Samochodową i usługi te do tej chwili przejęła i 
świadczy na terenie Gminy Jaraczewo spółka Jarocińskie Linie Samochodowe. Ustalono, że JLA 
obsługiwać będzie teren całej naszej gminy. Jednak w trakcie wykonywania usług okazywało się, 
że pewne linie są nierentowne i w związku z tym należało dokonać korekt. Zastępca informuje, 
że korekty te nie dotyczyły połączeń dowożących młodzież i uczniów oraz pracowników  
pierwszą i drugą zamianę do zakładów pracy, ale linii południowych czy popołudniowych. W 
trakcie nadal wykonywanych usług przewozu okazało się, że kolejne linie stawały się 
nierentowne okresowo (dotyczy to roku ubiegłego, gdzie JLA wystąpiły do Rady Gminy o 
dofinansowanie różnicy poniesionych strat. Koszty sprzedaży biletów nie rekompensowały strat 
jakie ponosiła spółka na obsłudze tras. ). W roku ubiegłym kwota o jaką prosiły spółki została im 
przekazana. W roku bieżącym, jak informuje Zastępca, spółka wystąpiła ponownie o 
dofinansowanie przewozów na podobnych zasadach, jednak od stycznia do chwili obecnej z 
budżetu gminy na złożoną prośbę o dofinansowanie nie przekazano żadnej złotówki. W 
omawianym okresie doszło do spotkania z nowym prezesem spółki, który bez negocjacji postawił 
warunek, że albo spółka zostanie dofinansowana na zasadach ubiegłorocznych, a jeżeli nie to z 
dniem 1 lipca br. JLA przestanie obsługiwać teren gminy Jaraczewo.  
W imieniu mieszkańców, podczas spotkania, Zastępca Wójta zwrócił się do prezesa spółki z 
prośbą o ponowne przeanalizowanie omawianej kwestii, jednak ten swoją decyzję uzależnił od 
uchwały Rady Gminy Jaraczewo, gdzie przekazane zostaną środki finansowe na dofinansowanie 
strat przejazdów w okresach zmniejszonej rentowności przewozów pasażerskich. Zastępca 



informuje Radę, że w okresach wakacyjnych, tj. lipiec i sierpień zostaną zawieszone kursy 
szkolne, gdyż nie przynoszą one dochodów, bo na wybranych liniach przewożonych jest 2-3 
pasażerów. Wskazuje, że po tej informacji urząd wskazuje wzmożoną aktywność mieszkańców 
(telefony). Mieszkańcy mają pretensje, że na tych zawieszonych liniach nie tylko podróżowała 
młodzież szkolna, ale również osoby pracujące, które tymi kursami dojeżdżały do oddalonych 
zakładów pracy, czy do urzędów. Zastępca informuje, że w międzyczasie umówił on z 
prywatnym przewoźnikiem spotkanie, które odbędzie się w przyszłym tygodniu. Spotkanie ma 
dotyczyć tego, czy przewoźnik ten byłby wstanie świadczyć odpłatne usługi przewozów 
pasażerskich na terenie gminy Jaraczewo. Rozmowy będą także prowadzone z innymi 
przewoźnikami posiadającymi mniejszy tabor samochodowy (busy, mini autobusy). Nadal będą 
prowadzone rozmowy ze spółką JLA w kwestii odwieszenia porannych kursów jak również 
wprowadzenia na te linie mniejszych autobusów.  
Jednak jak wskazuje w swojej informacji Zastępca Wójta, JLA wznowi przewozy po uzyskaniu 
dofinansowania z budżetu gminy.  
Głos zabiera radny Matuszak i zwraca się z zapytaniem, kiedy w jakim okresie czasu prezes 
spółki JLA poinformował, że z dniem 1 lipca wycofuje swoje kursy z terenu gminy Jaraczewo, 
czy postawił sprawę bardzo rygorystycznie i wyraził swoje stanowisko, że zaprzestanie obsługi w 
momencie kiedy nie uzyska dofinansowania, czy było to teraz w ostatnim okresie czasu, czy 2-3 
miesiące wstecz. Kolejne pytanie radego dotyczy działań podjętych przez spółkę JLA w celu 
zmniejszenia swoich kosztów. Radny dewaguje, że linie autobusowe nie mogą żądać tylko i 
wyłącznie dopłat, ale winny przede wszystkim wykazać swoje koszty i uwzględnić wysokość 
swoich strat.  
Na pytanie „kiedy pan prezes JLA powiedział, że zaprzestaje obsługi gminy” Zastępca Wójta 
udziela radnemu odpowiedzi, że nastąpiło to około tygodnia wstecz.  
Zdaniem radego na prowadzenie tego rodzaju usług winna zostać zawarta umowa pisemna z 
określonym terminem jej wypowiedzenia, co nie zostało dokonane.  
Radny obawia się, że w ciągu dwóch tygodni nie zostanie wyłoniony nowy przewoźnik do 
obsługi przewozów pasażerskich. 
Przewodniczący Rady udziela głosu Wójtowi Gminy Jaraczewo. 
Nowa ustawa zobowiązała gminy do zapewnienia transportu pasażerskiego zbiorowego. Ze 
spółką nie została zawarta umowa, gdyż zarówno rada jak i wójt takowej nie chciała posiadać. 
Ten transport do tej pory prowadzony był na zasadzie porozumienia ustnego stron, umowa gdyby 
została zawarta zawierałaby już konkretne kwoty.  
Wójt wskazuje, że dobrze działo się do momentu kiedy można było się dogadywać co do 
racjonalizacji kursów, godzin przebiegów. Brak umowy było dążeniem gminy i przez okres roku 
udawało się dogadywać z przewoźnikiem. Zgodnie z nową ustawą gmina ma zapewnić dowóz 
dzieci do szkół, możliwość dojazdu mieszkańców do urzędów oddalonych od miejsca 
zamieszkania i ma to funkcjonować na takich zasadach.  
Wójt informuje, że dlatego do Rady zwrócił się o 40 tys z rezerwy na transport zbiorowy, a nie 
na zapłacenie jakichkolwiek zachcianek JLA. To nie jest kwota jaką życzy sobie spółka (pismo 
kierowane do Zastępcy Wójta opiewa na kwotę 60 tys.) w tym piśmie uwzględnione są koszty 
utrzymania linii. Zdaniem Wójta kwota 40 tys. zapewni funkcjonowanie transportu pasażerskiego 
przez JLA do końca sierpnia i w tym okresie gmina musi zorganizować i ogłosić postępowanie 
przetargowe oraz wyłonić usługodawcę. Wójt jednocześnie zdaje sobie sprawę z tego, że 
postępowanie to jest postępowaniem wysokiego ryzyka i jego sporządzenie przy tak wielu 
zmiennych winno się powierzyć firmie zewnętrznej, która w tej branży ma doświadczenie.  



Podsumowując, tak Wójt uzasadnia kwotę 40 tys zł jaką należałoby zabezpieczyć na transport 
zbiorowy na chwilę obecną.  
Przewodniczący Rady udziela ponownie głosu Stanisławowi Andrzejczakowi w sprawie 
kierowanego pytania przez Komisję Rewizyjną, a mianowicie zakupu urządzenia do osuszania 
ścian.  
Na samym wstępie informuje on radnych, że informacja dotycząca tego urządzenia została 
przesłana wszystkim radnym drogą mailową. Żywi nadzieję, że radni zapoznali się z przesłanym 
materiałem.  
Zastępca Wójta prosi o zabranie głosu, w omawianej kwestii podinspektora Jacka Osińskiego.  
Osiński omawia przyczyny namakania ścian w odniesieniu do wód gruntowych, jak i 
nawilgacania od nieszczelności dachów. Wspomniane urządzenie oparte jest na licencji 
niemieckiej. Woda znajdująca się w nawilgoconych murach posiada taki sam ładunek 
elektryczny jak grunt. Urządzenie to powoduje, że odwracany jest ładunek elektryczny wody 
nagromadzonej w murach i ziemia samoczynnie przyciąga tą wodę do gruntu. Na osuszanie ścian 
należy przeznaczyć okres 18 miesięcy. Po osuszeniu ścian woda już nie będzie napływała do 
nich. Producent daje 25 lat gwarancji. Urządzenie działa po podłączeniu do prądu i zawieszeniu 
na ścianie. Promil działania ma do 8 m.  
Zastępca Wójta informuje, że w tym konkretnym przypadku istniały dwie możliwości- 
rozebranie całkowite ściany i postawienie nowej (21 tys. zł), albo zlecić wykonanie usługi firmie 
zewnętrznej, która za wykonanie usługi zażądała wynagrodzenia w wysokości 21 tys zł netto lub 
zakupić urządzenie za 17 tys. Urządzenie to umożliwi osuszanie innych gminnych obiektów w 
przyszłości.  
Głos zabiera radny Piniewski. Pytanie dotyczy wysokości temperatury osuszanego 
pomieszczenia. Osiński informuje, że nie jest wymagana.  
Po wielu opiniach kwestionujących zakup urządzenia głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. 
Informuje, że faktycznie nie ma gwarancji, że zakupione urządzenie wysuszy ścianę od razu 
jednak z budową świetlicy należy iść dalej. Zwraca się do Rady o inne propozycje dotyczące 
osuszenia wskazanej ściany na świetlicy.  
Głos zabiera radny Pinewski, który wskazuje że jednak jest to innowacyjna metoda i jako 
pracownik zajmujący się branżą budowlaną sam uczestniczył w szkoleniu na temat osuszania 
ścian właśnie tą metodą, wskazuje jednak że żeby metoda ta, aczkolwiek skuteczna, musi istnieć 
odpowiednia temperatura pomieszczenia osuszanego (ok. 20 st. C) i uważa, że przy takiej 
temperaturze sami osuszymy sobie budynek. Obawia się, że w przypadku braku wykonania 
badań wilgotnościowych tych ścian, metoda ta może się nie sprawdzić.  
Wójt informuje, że nurtujące kwestie radnych dotyczące zakupu urządzenia zostaną zadane 
producentowi, prosi jednak aby radni pozostawili kwotę na zakup tego urządzenia w uchwale. W 
dalszej wypowiedzi wskazuje, że jeżeli producent nie przekona zainteresowanych zakupem w 
kwestii kolejnych pytań do dokonania zakupu, to z oszczędności powstałych w wyniku 
przeprowadzenia procedury przetargowej zostanie powzięta decyzja co do wyburzenia starej i 
postawienia nowej ściany w tym miejscu.  
Kolejną propozycję wysuwa radny Matuszak. Proponuje żeby wziąć to urządzenie, ale zapłacić 
firmie za pierwszych 6 miesięcy użytkowania, a kolejną kwotę przekazać po tym jak widoczne 
będą efekty.  
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Uchwała Nr XXIX/170/2013 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  



 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2013- 2022. 

 
Przewodniczący  Rady informuje, iż projekt powyższej uchwały  omawiany był na 

posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących  Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
informuje,  że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r. przedłożony projekt tej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej 
uchwały  omówiony został na posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca 2013 r. i został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja projekt powyższej uchwały 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r.  nie wnosząc uwag.  
 Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Uchwała Nr XXIX/171/2013 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa 
drogowego dla dróg, których zarządcą jest Wójt Gminy Jaraczewo. 

 

Przewodniczący  Rady informuje, iż projekt powyższej uchwały  omawiany był na 
posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących  Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
informuje,  że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r. przedłożony projekt tej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej 
uchwały  omówiony został na posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca 2013 r. i został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja projekt powyższej uchwały 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r.  nie wnosząc uwag.  
 Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Uchwała Nr XXIX/172/2013 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo 
w Jaraczewie. 

 
Przewodniczący  Rady informuje, iż projekt powyższej uchwały  omawiany był na 

posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących  Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 



Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
informuje,  że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r. przedłożony projekt tej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej 
uchwały  omówiony został na posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca 2013 r. i został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja projekt powyższej uchwały 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r.  nie wnosząc uwag.  
 Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych obecnych na sesji. Uchwała Nr XXIX/173/2013 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 Przewodniczący Rady udziela głosu sołtysowi wsi Brzostów. Sołtys informuje zebranych, 
że w tym momencie trwa sprzedaż pojemników na śmieci, wskazuje że firma ZGO Nowa w 
swojej informacji skierowanej do mieszkańców poinformowała, że istnieje możliwość dzierżawy 
pojemników na śmieci, jednak jak okazało się w dniu dzisiejszym istotnym problemem okazała 
się kwota za taką dzierżawę, która wynosi za 1 miesiąc 6 zł. Firma proponuje również wykup 
kubła za 80,00 zł.  
Przewodniczący Rady informuje sołtysa, że taka informacja nie powinna pojawić się w tym 
punkcie sesji, a ponadto Rada nie jest wstanie nakazać firmie innych działań.  
Sołtys kontynuuje swój wywód i zastanawia się na forum czy zgodnie z zawartą umową 
przetargową firma ma możliwość poboru opłaty za zakup lub dzierżawę.  
Głos zabiera radca prawny Marianna Frąckowiak. Informuje zebranych, że zgodnie z ustawą to 
właściciel posesji ma obowiązek posiadania pojemnika na odpady i gmina nie ma obowiązku 
zapewnienia bezpłatnego kubła. W SWIZ zapewne zapisane zostało, że odbiorca odpadów 
winien zapewnić pojemniki na odpady, które zostały przewidziane w regulaminie utrzymania 
porządku i czystości. Mecenas informuje, że nie ma również obowiązku nabycia kubła od firmy 
obsługującej teren, można nabyć go od innej firmy, która zapewnia dogodniejsze warunki.  
Głos zabiera radny Matuszak, który cofa się pamięcią do początków rozmów dotyczących 
prowadzonej polityki śmieciowej na terenie gminy i przypomina, ze wówczas on wskazywał by 
w SWIZ umieścić zapis, że to firma obsługująca dany teren winna wyposażyć mieszkańców 
bezpłatnie w pojemniki do odbioru śmieci.  
Głos zabiera Zastępca Wójta, który informuje, że każdy radny zapoznał się z kalkulacją za odbiór 
śmieci i w żadnym z przedstawianych wariantów nie było bezpłatnego dostarczenia kubłów.  
Sprzedaż kubłów w poszczególnych miejscowościach przez firmę, która wygrała przetarg miała 
być ułatwieniem dla mieszkańców, co nie obliguje ich do zakupu kubłów od tej właśnie firmy.  
Wójt Gminy zabiera głos i informuje, że firma wygrywająca przetarg przyjmie każdy kubeł 
nawet metalowy. Mieszkaniec musi zapewnić sobie kubeł, Rada nie podejmowała dodatkowej 
uchwały w sprawie tego, że to gmina zajmie się zakupem i wyposażeniem mieszkańców w kubły. 
W związku z brakiem takowej uchwały nie można było wpisać do SWIZ bezpłatnego 
dostarczenia kubłów przez firmę do mieszkańców.  
Głos zabiera radny Kowalczyk, który tłumaczy że na wszystkich wiejskich zebraniach było 
mówione, że firma zaopatrzy mieszkańców w kubły, podkreśla, że nie pamięta czy było 
powiedziane w jakiej formie- odpłatnej czy nieodpłatnej.  
Głos zabiera Zastępca Wójta. Zaznacza, że nieprawdą jest, że na każdym zebraniu, w którym on 
uczestniczył, było mówione że firma dostarczy pojemniki za darmo. On wraz z pracownikami 



merytorycznymi mówili, że zapisano w SWIZ możliwość wyposażenia na zasadach ustalonych 
między stronami, czyli między mieszkańcem a firmą.  
Zastępca powołuje się na obecność na zebraniach redaktora Gazety Jarocińskiej i prosi o 
potwierdzenie przekazanej ponownie informacji.  
Głos ponownie zabiera radny Kowalczyk, który uważa, że przez niewłaściwy zapis umowy, 
firma wykorzystała lukę prawną i dostarcza te kubły odpłatnie zarabiając na nich, a w miejscu 
gdzie ujęty był zapis dostarczania wystarczyło wpisać, że ma to robić nieodpłatnie.  
Zastępca Wójta tłumaczy, że gdyby w SWIZ zapisano, że firma ma dać każdemu mieszkańcowi 
kubeł za darmo, to cena złożonej oferty byłaby stosunkowo o tą kwotę wyższa. Wskazuje, że taka 
właśnie sytuacja miała miejsce w gminie Kotlin, gdzie też wygrała ZGO NOWA, ale ze 
stosunkowo wyższą kwotą.  
Ponownie zabiera głos Wójt Gminy. Informuje, że żadna firma nie da kubła za darmo, czy za 1 
zł. Uchwała Rady jest uchwałą wiążącą. Gmina staje na początku drogi śmieciowej i wielokrotnie 
zmagać się będzie z problemami. Mieszkaniec nie musi zakupić kubła, czy wydzierżawić od tej 
firmy, ma możliwość poszukania tańszych opcji. Kubeł można zakupić używany. 
 

11. ( wycofany z porządku obrad) 
 

12. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo. 
 

Przewodniczący Rady prosi o zabranie głosu Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy 
Powiatowej Policji w Jarocinie Pana Maciej Bierłę. 
Po złożeniu informacji Przewodniczący Rady zwraca się z zapytaniem do zebranych czy w 
przedstawionych kwestiach Rada ma pytania do Kierownika Rewiru Dzielnicowych Komendy 
Powiatowej Policji w Jarocinie.  
Głos zabiera radny Roman Matuszak. Podjęty przez niego temat dotyczy kwestii narkotyków.  
Kierownik Rewiru tłumaczy, że nie ma informacji że na terenie gminy Jaraczewo działa 
zorganizowania grupa przestępcza w tym obszarze. Są jednak sytuacje, w których osoby 
sprzedawały sobie narkotyki pomiędzy sobą. Są to jednak drobne ilości.  
Przewodniczący Rady składa podziękowania Kierownikowi Rewiru za złożoną informację oraz 
za udział w sesjach Rady Gminy.  
Słowa podziękowania za cały rok pracy składa Wójt Gminy. Dziękuje również za pracę 
dzielnicowych w komórce interdyscyplinarnej.  
Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Kolejną omawianą kwestią podczas obrad jest bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie 
Gminy Jaraczewo. 
Przewodniczący Rady prosi o złożenie informacji Naczelnik Wydziału  kontrolno- kadrowo- 
kwatermistrzowskiego Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie ( opiekun 
Gminy Jaraczewo) Pana Roberta Kaczmarka.  
Do złożonej informacji Rada nie miała pytań. 
Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Wyraża słowa uznania za pracę brygadiera Kaczmarka,  
Wójt podkreśla, że ze strażą gmina ma bliższą współpracę niż z policją. Życzy obu stronom 
dalszej tak owocnej współpracy.  
Informuje, że podsumowanie pracy Związku Gminnego OSP RP w Jaraczewie zostanie zrobione 
na kolejnych sesjach rady. Wtedy też zostaną złożone informacje o stanie wykonania budżetu w 



tych działach i podejmowanych w związku z tym działaniach w jednostkach ochotniczych straży 
pożarnych na terenie gminy Jaraczewo.  
Podziękowania za owocną współpracę Komendantowi Powiatowej Straży Pożarnej w Jarocinie 
składa także Przewodniczący Rady.  
Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 Po tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady ogłosił 15 min przerwę w 
obradach.  
 

13. Informacja o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży z Gminy 
Jaraczewo. 

 
O zabranie głosu Przewodniczący Rady prosi dyrektora Gminnego Zespołu Szkół w 

Jaraczewie Pana Jerzego Jakubowskiego. 
Po złożonej informacji przez dyrektora Jakubowskiego głos zabiera Wójt Gminy.  
Odnosząc się do przedstawionego planu wypoczynku wyraża nadzieję, że zostanie on w dużej 
mierze wykonany. Informuje, że jednak od roku przyszłego większy nacisk gmina kłaść będzie 
na organizację półkolonii na miejscu, gdyż wyjazdy poza miejsce zamieszkania na okres dłuższy 
nie cieszy się dużym zainteresowaniem. Jest to związane w dużej mierze z kwestią finansowania 
przez rodziców. 
Dziękuje za złożoną informację Panu Jakubowskiemu oraz przygotowanie informacji przez 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie- Panią Sołtysiak.  
Informacja o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w Gminie Jaraczewo 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

 
Informację z pobytu z harcerzami w Bilinie w Czecha składa radna Ilona Smolarek.  

W dniach od 18- 22.06.2013 roku z delegacją harcerzy ze Szkoły Podstawowej w Goli Pani Ilona 
Smolarek uczestniczyła w europejskiej akcji pod nazwa „ Gry bez granic” w Czechach w mieście 
Bilina. W programie tym brało udział 5 krajów, drużyna z Jaraczewa jako Polska, drużyna z 
Biłgoraju, a ponadto Litwa, Ukraina, Niemcy i Słowacja, która jednak nie dojechała. 
Program był programem bardzo napiętym i bogatym. Dzieci miały okazję poznać zwyczaje i 
miejsca w czeskiej miejscowości. Dzieci mogły uczestniczyć w czeskich zajęciach lekcyjnych.  
Ponadto drużyna brała udział w zawodach sportowych, zwiedzała zabytki i ciekawe miejsca. 
Radna wspomina, że dużym wsparciem darzył ich ksiądz Marcin, duchowny polskiego 
pochodzenia.  
Radna podsumowując pobyt z grupą harcerzy i udział w programie europejskim, ocenia jako 
bardzo udany. Warunki socjalno- bytowe były dobre. Młodzież mieszkała w drewnianych 
domkach.  
Radna wraz z dziećmi miała możliwość spotkania się z burmistrzem. 
Podkreśla, że czeska Bilina jest dobrym kandydatem do zawarcia przyszłej umowy 
międzynarodowej.  
Głos zabiera Wójt Gminy. Dziękuje za złożenie wyczerpującej informacji. Wraca do złożonego 
w maju sprawozdania z pobytu delegacji gminy Jaraczewo w Bilinie.  
 

 



15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Głos zabiera Zastępca Wójta. Informuje, że  na dzisiejszych obradach najwięcej pytań 
złożył radny Roman Matuszak.  
Zastępca udziela odpowiedzi na skierowane zapytanie dotyczące placu zabaw przy osiedlu w 
Rusku i związanych z tym spraw własności gruntu. Informuje, że jest to grunt Agencji 
Nieruchomości Rolnej. Spółka, która nabyła ten grunt, nabyła go z wyłączeniem tego placu który 
gmina przeznaczyła pod plac zabaw. 
Zastępca zwraca się z zapytaniem do obecnych na sesji sołtysów w kwestii ich zadowolenia przy 
kierowaniu do robót publicznych przy zieleni pracowników interwencyjnych, jeżeli chodzi o 
zgłoszenia indywidualne.   
Sołtysi wykazują w znacznej większości swoje zadowolenie.  
Tym samym Zastępca wskazuje, że to sołectwa w aspekcie utrzymania zieleni muszą bardziej się 
uaktywnić.  
Odnosząc się do zapytania radnego Matuszaka dotyczącego starej szkoły, Zastępca Wójta 
podnosi, że została ona sprzedana 2 lata temu i obecna dewastacja jest problemem jej właściciela. 
Jednak w tej kwestii zarówno rada sołecka wsi Rusko jaki i Urząd Gminy wystosowała do 
właściciela budynku pismo wzywające go do zabezpieczenia i uporządkowania terenu. Na chwilę 
obecną brak jest odzewu w tej sprawie. 
Kolejnym poruszanym tematem przez radnego były rowy przy ul. Sportowej w Rusku. W tym 
temacie Zastępca Wójta informuje radnego, że zanim tam powstał asfalt były rowy odkryte, ale 
za zgodą poprzedniego Wójta i przy nacisku byłego radnego Kaczmarka, rów przy posesji został 
zakryty indywidualnie przez mieszkańców. Przy budowie drogi zaprojektowano spływ wód 
deszczowych w drugą stronę. Odbudowa tego rowu po przeciwnej stronie zabudowań winna 
leżeć w gestii właścicieli gruntów. Obecnie woda odprowadzana jest w kierunku Noskowa. 
Gdyby w przyszłości podjęto działania zmierzające do odbudowy rowu, to w pierwszej 
kolejności należałoby odbudować rowy przy ul. Jabłoniowej i tu zrobić spadek. 
W następnej kolejności Zastępca Wójta odpowiada na interpelację radnej Barbary Pieluchy w 
kwestii przeciekającego dachu na świetlicy wiejskiej w miejscowości Wojciechowo.  
Wykonawca świetlicy ma 3 letnią gwarancję w związku z wadami wykonanego obiektu. Jednak 
problemem jest to, że na wezwania i pisma wystosowywane przez Gminę w tej sprawie w ogóle 
nie reaguje. Gmina w ostatnim piśmie poinformowała Wykonawcę, że jeżeli w określonym 
terminie nie zostaną wykonane wskazane naprawy, to Gmina pozwie Wykonawcę do sądu. 
Głos zabiera Wójt Gminy. Uważa, że nie można czekać na orzeczenie sądu i należy podjąć 
działania zmierzające do usunięcia wady, gdyż nie można czekać aż nasz majątek zniszczeje. 
Należy powołać biegłego w tej sprawie i sporządzić raport. 
Wykonawcy, jak wskazuje Wójt są coraz mniej rzetelni jednak w ramach procedur zamówień 
publicznych, jeżeli nie została orzeczona wobec takiego Wykonawcy nierzetelność i zakaz brania 
udziału w postępowaniach, Gmina nie może go wykluczyć z postępowania, nawet posiadając 
taką wiedzę, gdyż podobnie jak w przypadku Ruska, Urząd Marszałkowski nie ocenił naszego 
postępowania, bo najtańszy Wykonawca postanowił pisać, niestety nie do Urzędu Zamówień 
Publicznych, lecz do Urzędu Marszałkowskiego, bo jest niezadowolony, a jest to ten sam 
Wykonawca, który wykonywał roboty na świetlicy w Noskowie i mamy wiedzę że jest on 
nierzetelny i źle się z nim współpracuje. 
Informuje również Matuszaka, że w Rusku szkołę należy rozebrać, na chwilę obecną gmina 
posiada już ekspertyzę Politechniki Poznańskiej.  



W kwestii placu zabaw w Rusku Wójt Gminy informuje, że tu podpisane będzie porozumienie z 
Agencją i rozpoczynamy procedurę przetargową.  
W kwestii boiska sportowego w Rusku przy ul. Sportowej Wójt informuje, że nie może 
przekazywać i poddzierżawiać boiska sportowego.  
W odniesieniu do poruszonego problemu wywozu pojemników na odpady z cmentarzy gminnych 
głos zabiera Zastępca Wójta. Odnosi się on do stworzonego przez Radę prawa i przypomina, że 
zgodnie z nim wszystkie cmentarze na terenie gminy mają powierzchnie do 1 ha i zgodnie z tym 
winny być wyposażone w pojemniki KP 7. Zastępca podejrzewa, że w porozumieniu z radnym 
Matuszakiem Dziekan złożył deklarację, że będzie odstawiał śmieci co 2 miesiące, co z kolei 
budzi kolejne podejrzenia gdzie składać będą śmieci osoby porządkujące cmentarz. I dzieje się 
tak z powodu tego żeby nie płacić za odbiór śmieci.  
Przewodniczący Rady podkreśla, że faktycznie zostało powiedziane że opłata z cmentarzy 
pobierana będzie za kontener, a nie za miesiąc, jednak zostało ustanowione inne prawo 
miejscowe przez Radę i należy je realizować.  
Przewodniczący podkreśla, że faktycznie jest to obciążenie roczne dość kosztowne dla parafii, bo 
około 7 tys zł. 
W przypadku posesji niezamieszkałych winna być odprowadzana opłata miesięczna i określona 
została ustawowo wielkość pojemnika na odpady.  
Radny Roman Matuszak podkreśla,  że na posiedzeniu wspólnym komisji, na którym ustalano 
wysokości opłat ustalono, że w przypadku parafii będą one wnosić opłaty za kontener, a nie 
ryczałt za miesiąc. Jednak uchwalona przez Radę uchwała stanowi inaczej.  
Radny Matuszak odnosi się do odpowiedzi Ruska. Uważa, że właściciela obiektu należy zmusić 
do zabezpieczenia terenu. Boi się, że komuś się tam może coś stać i wtedy gmina poniesie 
odpowiedzialność. 
Wójt Gminy zauważa, że gmina nie ma takiego instrumentu żeby przymusić właściciela. To 
właściciel winien w odpowiedni sposób oznakować teren. To sołtys i sołectwo winno podjąć 
uchwałę o zagrożeniu i przesłać ją do nadzoru budowlanego.  
 

16. Wolne głosy. 
 

Przewodniczący udziela głosu Sekretarzowi Gminy Jaraczewo Pani Oldze Kaczmarek. 
Składa ona sprawozdanie z przeprowadzonych postępowań przetargowych w okresie 
międzysesyjnym. Do złożonego sprawozdania Rada nie wniosła żadnych uwag, nie zostały 
również złożone żadne zapytania. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Sekretarz składa sprawozdanie z pobytu młodzieży strażackiej w Niemczech. 
Do złożonego sprawozdania Rada nie wniosła żadnych uwag, nie zostały również złożone żadne 
zapytania. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady w dalszej części udziela głosu radnemu Marianowi Grześkowiakowi. 
Zwraca się on z zapytaniem co można zrobić i gdzie się udać w sprawie zalanych łąk i nie 
zebranych sianokosów.  
Głos zabiera sołtys wsi Parzęczew. Pytanie dotyczy dokonanej przez sołectwo wpłaty na 
potrzeby toalet, gdyż w tym roku za korzystanie z toalet wszyscy  uczestnicy Turnieju Wsi 
musieli płacić. Sołtys jest oburzony zaistniałą sytuacją.  
Na kierowane w stronę Wójta zarzuty w sprawie ustanowionych opłat, Wójt informuje sołtysa, że 
z takim  zapytaniem winien zwrócić się do organizatora Turnieju.  



W tym momencie sołtys Nowak przekierowuje publicznie pytanie do dyrektora Gminnego 
Ośrodka Kultury w Jaraczewie Pana Andrzeja Musiałka. Zgodnie z udzieloną odpowiedzią 
dyrektora Musiałka , toalety były płatne, aby utrzymać w nich higienę i kulturę. 
Sołtys uważa jednak, że on jako zawodnik podobnie jak inni uczestnicy nie powinni za 
korzystanie z toalet płacić.  
Wójt w tym momencie przyznaje rację sołtysowi. Uważa, że TOI TOI winny stać z boku i być 
ogólnodostępne, a dla kogoś kto chciałby korzystać z większego luksusu toaleta może być płatna. 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Stangretowi. Radny 
ponawia już wielokrotnie zadawane pytanie, kierując je do radnych powiatowych, pytanie 
dotyczy rowów odprowadzających wodę z ul. Golskiej w Jaraczewie.  
Radny Marek Grobelny zwraca się do radnych powiatowych informując ich iż przy drodze 
powiatowej Rusko Borzęciczki na drzewach pojawiły się tzw. kokony. Drzewa są objedzone i 
należałoby z tym coś zrobić.  
Głos zabiera Pani Halina Czabańska. Przekazuje swoją informację sołtysom. Informacja dotyczy  
organizowanego w dniu 13 lipca pikniku sołtysów w Sompolnie.  
Sołtys wsi Gola zwraca się z prośbą do radnego Pawlaka z prośbą o pomoc w wystąpieniu w 
sprawie zalania łąk w Goli do Zarządu Melioracji w Ostrowie Wlkp. 
Chodzi o przeregulowanie tamy. 
Stefan Pawlak zabiera głos informując, że na jutrzejszym Zarządzie Spółek Wodnych w Jarocinie 
podejmie ten temat.  
 

17. Wnioski. 
  
 Nie zgłaszano wniosków.  
 

18. Zakończenie sesji. 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował 
zebranym za udział w tych obradach i o godz. 12.52 zakończył  XXIX Sesję Rady Gminy 
Jaraczewo. 
 

Jaraczewo, dnia 2 lipca 2013 r. 
 

Protokół sporządził:      PRZEWODNICZĄCY RADY 
 
Elżbieta Wyremblewska         /-/ Roman Skrzypczak 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 


